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HEJTMÁNKOVICKÝ 
ZPRAVODAJ



  

JUBILANTI
 

  Formánková Květuše  Fišarová Milena 
  Vítová Renata   Kosinková Šárka 
  Remešová Michaela  Pavlík Marek 
  Suchomelová Božena  Netíková Iva 
  Švábová Jana   Grimová Agata 
 

Blahopřejeme jubilantům naší obce  
a přejeme pevné zdraví a mnoho štěstí. 

 

 PODĚKOVÁNÍ 
 

Děkuji obecnímu úřadu za peněžitou poukázku k narozeninám a za 
příjemnou návštěvu paní Ireně Remešové a paní Marii Krátké.  
       Jiří Otte  
Děkuji obecnímu úřadu za dárkový poukaz, blahopřání a milou návštěvu. 

Zdeňka Černá 
Děkuji obecnímu úřadu za blahopřání a dárkový poukaz k narozeninám a 
Dáše Hurdálkové a Zdence Pavlíkové za milou návštěvu.  
       Marie Krátká  
Děkuji obecnímu úřadu za dárkový poukaz k narozeninám a paní Dáše 
Hurdálkové a Zdence Pavlíkové za milou návštěvu a pěkné popovídání.  
       Květuše Formánková 
        

 
 

Daruji dva komposty za odvoz. 

 

Marie Vašková 

Hejtmánkovice 56 



  

ROZHODNUTO:  

KRAJ HEJTMÁNKOVICKÝ MOST OPRAVÍ 
 

Zdroj:  
Bára Fialová, foto M. Mašková 

Pondělí, 3. března 2025 

 

 
 

Poté, co Naše Broumovsko zveřejnilo loni na jaře informaci, že 

dvouklenbový most z 19. století na příjezdu do Broumova má být 

zdemolován, postavila se tomuto záměru petiční akce. Kraj, kterému most 



  

patří, občany vyslyšel a prozkoumal možnosti zachování původního 

objektu. Po půl roce zkoumání je jasno: most zůstane zachován. 

 

„Aktuálně jsme si potvrdili, že i v případě opravy mostu je možné jej 

dimenzovat na nejvyšší možné zatížení, což byla jedna z posledních otázek. 

Rozhodli jsme se proto pro opravu se zachováním kamenných kleneb, a tedy 

uspokojení požadavku petentů,“ potvrdil Jiří Koutník, technicko-obchodní 

náměstek Údržby silnic Královéhradeckého kraje. Vlastníkem mostu je kraj, 

proto leželo rozhodnutí na něm. 

 

Podle informací Údržby silnic přitom byly ve hře tři varianty: novostavba, 

oprava a rekonstrukce, z nichž nejlevněji, na 54 milionů, vycházel nový most. 

„Rekonstrukce“ byla spočítána na bezmála 64 milionů a „oprava“ na 57 

milionů. 

 

Původní plány nejsou 

 

Jak vysvětlil Našemu Broumovsku projektant z Údržby silnic Libor Kabele, 

hlavní rozdíl mezi těmito dvěma variantami byl v tom, že u rekonstrukce by 

se most kompletně rozebral. Kameny by se pak přebíraly bokem, špatné by 

se doplnily a pak teprve by se skládaly zpátky. Kromě toho, že tato varianta 

byla nejnákladnější, obavy správců spočívaly i v tom, zda by se dnes ještě 

našli řemeslníci, kteří by klenby uměli poskládat tak, jak to uměli kdysi. 

 

„U varianty opravy zůstanou dvě klenby tak, jak jsou, kámen se bude 

opravovat v pozici. Takže nastoupí kameníci a každý kámen musí projít, 

očistit, doplnit a přespárovat,“ vysvětlil projektant. 

 

V rozhodovacím procesu měl slovo i Národní památkový ústav v Josefově, 

který již loni potvrdil, že pracuje na tom, aby se pískovcový most se sochami 

světců stal národní kulturní památkou. „Ti preferovali variantu oprava se 



  

zachováním původních kamenných prvků a polohou soch,“ uvedl Kabele s 

tím, že spočítané náklady na opravu nemusí být konečné. 

 

„Bude to náročnější, bude potřeba více diagnostiky. Rizika spočívají v tom, 

že se to bude dělat dvě stavební sezóny. V tuto chvíli se nám nepodařilo 

sehnat původní projekty, musíme ještě udělat historicko-stavební průzkum, 

zatím ještě například nevíme, jak hluboko jdou opěrné zdi,“ dodal 

projektant. 

 

 Dva roky příprav 

 

Diagnostiku pro kraj dělala společnost MDS, která již víckrát podobné řešení 

realizovala, a to například v Poděbradech nebo v lokalitě přírodní památky 

Zemská brána.  „Dle mého názoru je oprava proveditelná. Ráz mostu se 

zachová s významem pro obec s osazením soch. Ovšem do stávající 

konstrukce se zakomponuje betonová rámová konstrukce s vyloženou 

monolitickou deskou přenášející zatížení dopravy,” uvedl v oficiální 

komunikaci Jan Bursa z MDS. 

 

Jedinou špatnou zprávou je pak zřejmě fakt, že to, co má nyní kraj 

vyprojektované a povolené může zahodit, snad jen kromě návrhu dočasného 

mostu. „Dobu přípravy a povolování odhaduji na dva roky. I samotná doba 

stavby bude zřejmě delší, bude znamenat kamenické práce, náročnější typ 

prací a méně zhotovitelů,“ dodal Jiří Koutník. 

 

Iniciátor petice na záchranu mostu, Petr Bergmann, je rád, že byl most 

zachráněn. Podle jeho názoru patří hejtmánkovický most v kontextu dalších 

mostů v Meziměstí, Jetřichově a v Broumově pod klášterem a celkovým 

klasicistním rázem Broumovska mezi významné regionální památky. „Je 

přímo alarmující skutečností, že potenciálnímu zbourání mostu nezabránily 

žádné instituce, ať už to byl stavební úřad, památkový odbor, památkový 



  

ústav nebo Správa CHKO Broumovsko. Všichni dali ke zbourání mostu 

souhlasné stanovisko a byla to až občanská iniciativa, která dokázala toto 

mylné rozhodnutí zvrátit. Považuji to za významný příklad, který lze zejména 

na Broumovsku relativně často oprášit a replikovat,“ uvedl. 

Jak ovšem upozornili zástupci Odboru stavebního úřadu a územního 

plánování v Broumově, je toto vyjádření zavádějící. „Do současné doby 

nedošlo ze strany místně a věcně příslušného stavebního úřadu k žádnému 

projednání tohoto stavebního záměru, neboť ze strany jeho vlastníka a 

investora nebylo o toto povolení dosud požádáno,“ doplnil Kamil Matěj ze 

stavebního úřadu a dodal, že stejně tak nebylo vydáno žádné stanovisko 

zdejšího pracoviště státní památkové péče, protože hejtmánkovický most 

nebyl v té době památkově chráněn.  

 

 

 

Ochrana životního prostředí  

je pro naši společnost prioritou 
 

 

Elektrospotřebiče jsou běžnou součástí našeho každodenního života a jen 

těžko si jej bez nich dokážeme představit. Elektroodpad je tak v současné 

době jedním z nejrychleji rostoucích druhů odpadu. Pro zajištění sběru a 

recyklace již vysloužilých elektrozařízení si naše obec vybrala ke spolupráci 

kolektivní systém ASEKOL. Elektroodpad obsahuje řadu zdraví škodlivých 

materiálů a díky zajištění ekologické recyklace vysloužilých elektrozařízení 

přispíváme k ochraně životního prostředí. Recyklace navíc 

umožňuje opětovné materiálové využití a patří mezi základní principy 

cirkulární ekonomky. Míra opětovného materiálového využití je velmi vysoká 

a dle jednotlivých typů výrobků dosahuje až 95 %. 



  

Jakým rozsahem naše obec konkrétně přispěla k úsporám na životním 

prostředí, se dozvídáme z environmentálního vyúčtování zpracovaného 

společností ASEKOL. Díky zodpovědné recyklaci vznikají úspory vyčíslené 

např. na spotřebu elektrické energie, primární suroviny, vodu, okyselování 

prostředí a produkci skleníkových plynů. 

 

Certifikát environmentálního vyúčtování vyčísluje přínos naší 

obce k ochraně přírody v roce 2024. Vyplývá z něj, že díky 

množství námi odevzdaných elektrozařízení jsme uspořili 2,44 

MWh elektřiny, 176,30 litrů ropy, 94,52 m3 vody a 0,56 tun 

primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů 

CO2 ekv. o 0,77 tun, a produkci SO2 ekv. (který zapříčiňuje 

okyselování prostředí) o 9,49 kg. 
 

Každý kus vytříděného elektra se počítá, což dokazuje příklad 

100 vytříděných notebooků, které uspoří 10 MWh elektřiny. 

Takové množství odpovídá 3leté spotřebě elektřiny rodiny žijící 

ve standardním bytu. Za 100 kg vytříděných elektrospotřebičů 

se ušetří takové množství ropy, které by stačilo na výrobu 

benzínu pro cestu z Prahy do Paříže. Děkujeme všem, kteří 

pečlivě třídí odpad a přispívají tak k ochraně životního prostředí 

a trvalé udržitelnosti. 
 

*Environmentální vyúčtování je vypočítáváno pomocí studie životního cyklu výrobku 

(tzv. LCA – Life Cycle Assessment), která vypovídá o dopadech výroby a recyklace 

jednotlivých elektrozařízení na životní prostředí. Studie zohledňuje všech 6 skupin 

elektrospotřebičů, jejichž zpětný odběr kolektivní systém ASEKOL zajišťuje. 

 



   



  

 

 
 
Vyjádření k výkladu zákonů, které se týkají 
likvidace bioodpadu a spalování rostlinného 
odpadu například na zahradách 
11.03.2025 

 
 

 
 

Biologicky rozložitelný odpad ze zahrad a veřejné zeleně je 
smysluplné co nejvíce využívat, ať už při domácím 
kompostování, v řízených kompostárnách nebo v bioplynových 
stanicích prostřednictvím obecního sběru biologického odpadu. 
Obce mají povinnost zajistit celoroční místo sběru zeleného 
odpadu od dubna 2019. 
 



  

V prvé řadě uvádíme, že se v tomto směru nejedná o novou 
legislativu. Ze zákona o odpadech vždy vyplývalo, že se má s 
listím, větvemi nebo posečenou trávou, pokud je osoba sama 
nekompostuje, nakládat jako s biologicky rozložitelným 
odpadem, to znamená odkládat do hnědé popelnice nebo 
odvézt do sběrného dvora na místo k tomu určené. Zákon o 
odpadech vždy zakazoval jakékoliv odstraňování odpadů mimo 
zařízení k tomu určená, tedy vylučoval takovýto odpad spalovat 
například na zahradách. 

Nicméně v zákoně o ochraně ovzduší doposud existovala 
možnost, aby obce vydávaly obecně závazné vyhlášky a spalování 
tohoto odpadu regulovaly. Z toho vyplývalo, že zákon o ochraně 
ovzduší počítá s tím, že spalování těchto odpadů na zahradách je 
legální. Na rozpor mezi oběma zákony upozornilo Ministerstvo 
vnitra. Zároveň byl takový výklad zákona o ochraně ovzduší v 
rozporu s evropskou směrnicí o odpadech. Z toho důvodu 
poslanci přidali do novely zákona o ovzduší (platné od 1. 3. 2025) 
poslanecký návrh, který uvedl oba zákony do souladu. 
Odstraňování bioodpadu, jako je shrabané listí, posečená tráva 
či větve, se tedy již řídí výhradně zákonem o odpadech, nikoliv 
obecními vyhláškami. 

Je ale potřeba odlišit dvě situace – nakládání s odpady a situaci, 
kdy se suché rostlinné materiály, zejména dřevo, spalují na 
otevřeném ohni účelně. Zjednodušeně řečeno – pokud se to 
týká likvidace například shrabaného listí, čerstvých větví nebo 
posečené trávy, je potřeba s nimi nakládat jako s bioodpadem a 
odvézt na kompost, odložit do hnědé popelnice, sběrného 
střediska odpadu a podobně. 



  

Zdůrazňujeme, že rekreační rozdělávání ohňů za účelem 
opékání špekáčků či jiných pokrmů nebo zkrátka posezení doma 
u ohně zakázáno samozřejmě není. 

V některých případech pak zvláštní předpisy (např. lesní zákon) 
umožňují spalovat rostlinné odpady na místě, aby se zabránilo 
šíření škodlivých organismů. 

Novelou zákona o ochraně̌ ovzduší ́pouze dochází ́ke sjednocení 
výkladu obou zákonů – tedy výkladu toho, za jakých podmínek lze 
či nelze rostlinný materiál na zahradách spalovat – protože byl 
stav doposud nejasný.́ Výklad se upravil také s ohledem na 
evropskou směrnicí. 

Podle této evropské směrnice o odpadech musí státy (nejpozději 
ke konci prosince 2023) zajistit, aby byl biologický odpad buď 
tříděn a recyklován u zdroje (to znamená́ domácí ́kompostování), 
nebo podléhal tříděnému sběru a nebyl smícháván s ostatními 
druhy odpadů. Navíc díky tomu, že budou obce takový odpad více 
třídit a odkládat například do hnědých popelnic nebo sběrných 
dvorů, tak i lépe dosáhnou cílů̊, které́ jsou na tento rok stanoveny. 
Právě̌ bioodpad je komoditou, díky které mohou obce třídicí cíle 
snadněji splnit. 

Veronika Krejčí & Tiskové oddělení MŽP 
tel.: 267 122 835 nebo 267 122 058 
e-mail: tiskove@mzp.gov.cz 

Zdroj:https://mzp.gov.cz/cz/news_20250311_Vyjadreni-k-vykladu-zakonu-ktere-se-

tykaji-likvidace-bioodpadu-a-spalovani-rostlinneho-odpadu-napr-na-
hradach?fbclid=IwY2xjawJEvbBleHRuA2FlbQIxMAABHc7Q9qyOyUmgXNCSE6-akXdr7YdsH-
oXSpAybRF5ACQxIEA2QBkI_q6e9A_aem_tBhgpr8tBMCTY2ZEoHymKQ 

mailto:tiskove@mzp.gov.cz
https://mzp.gov.cz/cz/news_20250311_Vyjadreni-k-vykladu-zakonu-ktere-se-tykaji-likvidace-bioodpadu-a-spalovani-rostlinneho-odpadu-napr-na-hradach?fbclid=IwY2xjawJEvbBleHRuA2FlbQIxMAABHc7Q9qyOyUmgXNCSE6-akXdr7YdsH-oXSpAybRF5ACQxIEA2QBkI_q6e9A_aem_tBhgpr8tBMCTY2ZEoHymKQ
https://mzp.gov.cz/cz/news_20250311_Vyjadreni-k-vykladu-zakonu-ktere-se-tykaji-likvidace-bioodpadu-a-spalovani-rostlinneho-odpadu-napr-na-hradach?fbclid=IwY2xjawJEvbBleHRuA2FlbQIxMAABHc7Q9qyOyUmgXNCSE6-akXdr7YdsH-oXSpAybRF5ACQxIEA2QBkI_q6e9A_aem_tBhgpr8tBMCTY2ZEoHymKQ
https://mzp.gov.cz/cz/news_20250311_Vyjadreni-k-vykladu-zakonu-ktere-se-tykaji-likvidace-bioodpadu-a-spalovani-rostlinneho-odpadu-napr-na-hradach?fbclid=IwY2xjawJEvbBleHRuA2FlbQIxMAABHc7Q9qyOyUmgXNCSE6-akXdr7YdsH-oXSpAybRF5ACQxIEA2QBkI_q6e9A_aem_tBhgpr8tBMCTY2ZEoHymKQ
https://mzp.gov.cz/cz/news_20250311_Vyjadreni-k-vykladu-zakonu-ktere-se-tykaji-likvidace-bioodpadu-a-spalovani-rostlinneho-odpadu-napr-na-hradach?fbclid=IwY2xjawJEvbBleHRuA2FlbQIxMAABHc7Q9qyOyUmgXNCSE6-akXdr7YdsH-oXSpAybRF5ACQxIEA2QBkI_q6e9A_aem_tBhgpr8tBMCTY2ZEoHymKQ


  

 



  

Rozšířená provozní doba sběrného dvora  

v Heřmánkovicích 
 

Sběrný dvůr Heřmánkovice 

Adresa: Heřmánkovice 179, Heřmánkovice, 549 84 

Tel: +420 734 411 049 

Provozní doba 

Pondělí 07:00 - 14:30 

Úterý 07:00 - 14:30 

Středa 07:00 - 17:00 

Čtvrtek 07:00 - 14:30 

Pátek 07:00 - 14:30 

Sobota 08:00 - 11:00 

Neděle zavřeno 



  

 



  

 



   



  

FOTBALOVÁ UTKÁNÍ  
TJ Sokol Hejtmánkovice – JARO 2025

 



  

HASIČSKÉ SOUTĚŽE 2025 

 

 

• 03. 05. 2025  KŘINICE  
O pohár starostky, memoriál Jardy Kopiče 

• 17. 05. 2025  BOŽANOV 
O pohár starosty  

• 24. 05. 2025  HEJTMÁNKOVICE 
O pohár starosty, Bohoušův útok 

• 14. 06. 2025  HYNČICE 
O pohár starosty 
 

• 27. a 28. 06. 2025  MARTÍNKOVICE 
 
 
 

USNESENÍ č.  03/25/Z03 Z JEDNÁNÍ ZO 
HEJTMÁNKOVICE konaného dne 31.3.205 

 

 
 

ZO volí: 
 
Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Šárka Šrejberová, Libor Lanta.           
 

ZO schvaluje: 
 



  

1 

Program jednání.  
  
2 

Volbu ověřovatelů zápisu. 
 
3 
Rozpočtové opatření č. 2 k 31. 3. 2025 viz příloha. 
 
4 
Výši ceny za m2 podlahové plochy bytu č. 001 v bytovém domě č.p. 64, tj. 
39,20 Kč/m2 s účinností od 1. 5. 2025 nájemkyni paní …….   
 
5.1 
Poskytnutí finančního příspěvku ve výši 5 000 Kč Spolku zdravotně 
postižených Broumov na činnost v roce 2025. 
 
5.6 
Investovat dotaci 800 000 Kč za ocenění Oranžová stuha roku 2024 do 
nového sociálního zařízení mateřské školy Hejtmánkovice.   
 
5.9 
Finančně podpořit 8. ročník stezky odvahy, částka 5 000 Kč bude využita na 
odměny účastníků stezky odvahy.  
 
5.10 
Zapůjčení společenského sálu dne 3. května 2025 na rodinnou oslavu 
panu …….. 
 
 
ZO zamítá: 
 
5.2 
Rozhodli o neposkytnutí dotace organizaci Stacionář Cesta z. ú., Náchod na 
dopravu hendikepovaných klientů do zařízení pro poskytování soc. služeb.  



  

 
5.3 
Rozhodli o neposkytnutí finančního příspěvku ve výši 6 000 Kč organizaci 
Linka bezpečí na provoz bezplatné dětské krizové linky. 
5.4 
Rozhodli o zamítnutí prodeje části pozemku p.p.č. 3551, TTP v k. ú. 
Hejtmánkovice paní ……. majitelce sousedního pozemku p.p.č. 954/1 v k. ú. 
Broumov. Záměrem obce je výstavba komunikace na hranici pozemků p.p.č. 
3551 ve vlastnictví obce a sousedních zemědělských pozemků v soukromém 
vlastnictví.  Pozemek p.p.č. 3551 bude rozdělen na stavební pozemky.  
 
 
ZO bere na vědomí: 
 
5.5 
Ke konci měsíce dubna obdrží obec rozhodnutí o poskytnutí/neposkytnutí 
dotace na projekt: Vybudování dětské skupiny v obci Hejtmánkovice.  
 
5.7 
Krajský úřad KHK poskytuje obci Hejtmánkovice finanční příspěvek na 
obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů do 40 let věku. Finanční 
příspěvek ve výši 117 740 Kč a finanční příspěvek ve výši 96 960 Kč.    
 
 
ZO nerozhodlo: 
 

 

 

 

 



  

KNIHOBUDKA

 
Milovníky knih jistě potěší zjištění, že Hejtmánkovice mají 

KNIHOBUDKU. Knihobudky mohou mít různé podoby (staré telefonní 
budky, skříně a skříňky různých tvarů, barev a velikostí, fantazii se meze 
nekladou), jedno mají ovšem společné – knihy. 

 
Princip knihobudek spočívá v bezplatném půjčování, vracení, 

vyměňování, ponechávání i darování knih. Jedná se v podstatě o 
veřejné samoobslužné knihovny. 

 
Ta hejtmánkovická vznikla ze zahradního domku, je v 

jednoduchém designu, který na první pohled prozradí, o co se vlastně 
jedná. Najdete ji ve středu obce – v podloubí PFKC. Je určena úplně pro 
všechny – bezplatně a bez nutnosti registrace. Pravidla využívání 
knihobudky nejsou nijak složitá, najdete na vnitřní straně dveří. 
Předem moc děkujeme za jejich respektování. 
Tak ať se Vám knihobudka líbí a dobře slouží. :) 
 

 

 



   



   



   



   



   



   



   


